
Drodzy Czytelnicy!
Ostatnie dwa miesiące obfitowały w wiele znaczących przedsięwzięć 

w naszym środowisku, a o niektórych z nich jest mowa poniżej. Również 
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wypoczynku wakacyjnego i sukcesów na pasmach eteru. 
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Polski Związek Krótkofalowców jest wiodącą organizacją, skupiającą osoby zainteresowane różnymi formami łączności radiowej i wykorzystaniem ich dla  rozwoju własnego 
i dobra społecznego. PZK dba o rozwój służby radioamatorskiej i radioamatorskiej satelitarnej w Polsce. PZK jest reprezentantem osób zainteresowanych technikami radiowymi 
wobec instytucji państwowych i organizacji społecznych, krajowych i zagranicznych.

Posiedzenie Zarządu 
Głównego PZK

21 maja br. w Warszawie, w Centrum Pro-
mocji Kultury Dzielnicy Warszawa Praga Po-
łudnie przy ul. Podskarbińskiej 2 odbyło się 
Posiedzenie ZG PZK. Po rozpoczęciu obrad 
zebrani minutą uczcili pamięć polskich krót-
kofalowców, którzy opuścili nasze szeregi 
w ostatnim roku. Po stwierdzeniu quorum 
i wybraniu stosownych komisji sprawozdanie 
z działalności Prezydium ZG PZK złożył prezes 
PZK Tadeusz SP9HQJ, po czym przewodni-
czący GKR PZK Stanisław SQ2EEQ w swym 
sprawozdaniu ocenił działalność Prezydium. 
Zatwierdzono roczne sprawozdanie finanso-
we za 2022 r. i podjęto uchwałę o przezna-
czeniu kwoty nadwyżki bilansowej za 2022 
r. 142 324,50 zł na fundusz rezerwowy PZK. 
ZG PZK przyjął budżet PZK na 2023 r zawie-
rający kwotę przychodów 438 418,38 zł oraz 
łączną kwotę wydatków 437 837,32 zł. ZG PZK 
odznaczył Złotymi Odznakami Honorowymi 
Kol. Jerzego Kowalskiego SP8HPW oraz Sła-
womira Domarusa SP6ZC, natomiast Odznaki 
Honorowe PZK otrzymali Koledzy:
– SP1GZG Piotr Przekopowicz 
– SQ1GU Andrzej Górczyński 
– SP6JZG Jerzy Folmer 
– SP3OKS Sławomir Krysztofowicz
– SP3JBI Zenon Musielak 
– SP8AB Andrzej Bojan 
– SP8RX Adam Głowacki 
– SP8UFT Tomasz Kopacz
– SP9HTY Marek Nieznalski
– SP9EML Mieczysław Krężel 

Ponadto ZG PZK pojął uchwałę o upo-
ważnieniu członków Prezydium do prowa-
dzenie rozmów z Prezesem Urzędu Komu-
nikacji Elektronicznej w sprawie przejęcia 
egzaminowania na Świadectwo Operator-
skie w służbie radiokomunikacyjnej ama-
torskiej. Podjęto też uchwały w sprawach:
– przyjęcia Regulaminu Ochrony Danych 

Osobowych PZK
– przyjęcia Regulaminu Głównej Komisji 

Rewizyjnej PZK 
– zmian w 6 regulaminach organizacyjnych 

PZK
– określenia Ordynacji Wyborczej na XXVII 

Krajowy Zjazd Delegatów PZK w 2024 roku
– anulowano uchwałę ZG PZK podjętą w 04 

września 2021 o ustanowienie odznaki 
„Zasłużony dla PZK”.

Podczas posiedzenia konstruktywnie 
dyskutowano o wielu istotnych sprawach 
dla PZK. Protokół z Posiedzenia członkowie 
ZG PZK otrzymają w statutowym terminie, 
zostanie też opublikowany na portalu PZK. 

Info Piotr SP2JMR

CZŁONKOwIE PREZyDIUM ZG PZK. OD LEwEj: PREZES PZK TADEUSZ 
SP9HQj, SEKRETARZ PZK PIOTR SP2jMR I wICEPREZES DS. SPORTOwyCH 
PIOTR SP2LQP

UCZESTNICy POSIEDZENIA ZG PZK
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pieniach podstawowe problemy związane 
z projektem Ustawy prawo łączności elek-
tronicznej. Złożyli także do Komisji obszerny 
materiał na ten temat. Stanowić on będzie 
załącznik nr 3 do protokołu z posiedzenia. 

W końcowej części posiedzenia uczest-
nicy zapoznali się z propozycjami opraco-
wywanych przez Marka SP3AMO i Piotra 
SP2LQP zmian w Statucie PZK oraz z infor-
macją na temat ewidencji i dysponowania 
środków z OPP

Info Piotr SP2JMR

ŁOŚ 2023
Tegoroczne spotkanie pod nazwą „ŁOŚ 

2023” należało do najbardziej udanych – 
zarówno pod względem organizacyjnym 
jak i programowym. W tym roku zmienili-
śmy nieco charakter spotkania na bardziej 
rozrywkowy. Był występ iluzjonisty – czaro-
dzieja z Poznania Zbyszka SP3MST, koncert 
jazzu tradycyjnego i wieczorne dyskoteki. 
Tomek SP5LOT i Robert SQ5RB zorganizowa-
li pokazowy start balonu stratosferycznego, 
Armand SP3QFE przeprowadził bardzo cie-
kawą prelekcję, a po części panel dyskusyjny 
na tematy edukacyjne w tym związane 
z krótkofalarstwem pt. „Czy krótkofalarstwo 
uczy? Edukacja szkolna i badania naukowe 
w kontekście służby radiowej amatorskiej”.

Strażacy z PSP Lubliniec przeprowadzili 
fachowe szkolenie i pokaz: co zrobić w przy-
padku wybuchu pożaru np. oleju na kuchni 
i innych „katastrof domowych”. Poza tym 
było mnóstwo tematów technicznych i or-
ganizacyjnych omawianych w mniejszych 
grupach. I najważniejsze: pogoda była opty-
malna dla tego typu imprezy, czyli ani za 
zimno, ani za gorąco i, co najważniejsze, bez 
deszczu i silnych podmuchów wiatru.

Na wstępie, w imieniu organizatorów 
głos zabrał Marek SP9UO, który przywitał 
gości spotkania oraz wszystkich zgroma-
dzonych. Prezes PZK Tadeusz SP9HQJ po-
dziękował organizatorom oraz 13 Śląskiej 
Brygadzie Obrony Terytorialnej za wsparcie 
przy organizacji tegorocznego ŁOŚ-a. Im-
preza była także znakomitą okazją wrę-
czenia przez prezesa PZK Złotej Odznaki 
Honorowej PZK Andrzejowi SP6GCU.Prezes 
PZK, Marek SP9UO, Krzysztof SP7WME 
oraz Kazimierz SP7SZN otrzymali z rąk 
przedstawiciela 13 Śląskiej Brygady Obrony 
Terytorialnej Pana chorążego Artura Nad-
kańskiego ryngrafy z podziękowaniem za 
współpracę z WOT.

 Piotr SP2JMR omówił w skrócie dwie 
bardzo duże tegoroczne akcje dyplomowe 
tj. WRTC organizowaną przez ARI (włoskie 
stowarzyszenie radioamatorskie), w której 
to akcji pod znakiem SP0WRTC uczestni-
czyło 15 operatorów przeprowadzając łącz-
nie 55808 QSO’s. Akcja była ogólnoświato-
wa, a brały w niej udział te kraje, z których 
zawodnicy zakwalifikowali się na olimpiadę 
krótkofalarską czyli WRTC 2023. Akcja była 
zorganizowana przez Krzysztofa SP7GIQ, 
który wraz z Bogusławem SP7IVO będzie 
nas reprezentował w WRTC we Włoszech.

Drugą taką akcją dyplomową był jubi-
leusz 550 rocznicy urodzin Mikołaja Koper-
nika zorganizowany przez SQ2RH i w akcji 
tej wzięło udział 9 stacji (47 operatorów) 
przeprowadzając łącznie 49982 łączności. 
Dla nich to PZK ufundował okolicznościo-
we grawertony, a ŁOŚ 2023 był okazją do 
podziękowania za pracę i wręczenia ich 
obecnym na miejscu operatorom. 

Patronat medialny nad tegorocz-
nym ŁOŚ-em objęło Polskie Radio Opo-
le. Link do reportażu: https://radio.opole.
pl/100,707629,los-2023-spotkali-sie-ci-
ktorzy-nie-wyobrazaja-s

Posiedzenie 
prezydium ZG PZK

19.04. br. w trybie zdalnym odbyło się dru-
gie w tym roku posiedzenie Prezydium ZG 
PZK, w którym wzięli udział wszyscy człon-
kowie Prezydium, 4 członkowie GKR PZK 
oraz zastępca członka Prezydium Tomasz 
SP3QDM. W toku posiedzenia omówiona 
stan finansów PZK na dzień 18 kwietnia br. tj.: 
– na koncie głównym PZK – 167 635,56 zł. 

plus lokata 150 000 zł. do 22 maja br.
– 1% OPP 39 661,55 zł plus lokata 100 000 

zł do 2 maja br.,
– Oddziały Terenowe – 196 833,44 zł,

Razem - 404 130,55 zł plus lokaty 250 
000 zł, łącznie 654 130,55 zł.

Składki wpłacone na konto ZG PZK to 
319 485 zł tj. 92.6% planowanej kwoty, 
przyjętej w projekcie budżetu na 2023 rok. 
Do zaplanowanej kwoty brakuje 25 515 
zł. Do chwili obecnej środków ze składek 
wpłynęło o 3 835 zł więcej niż do 18 kwiet-
nia roku ubiegłego.

Prezydium zakończyło prace nad pro-
jektem prowizorium budżetowego na 2023 
r. uwzględniając wnioski i propozycje na 
dofinansowania pominięte na Posiedze-
niu z dnia 25.02.2023. Prezydium podjęło 
uchwałę o zwołaniu posiedzenia ZG PZK 
na 21 maja 2023 r. w Centrum Promocji 
Kultury dzielnicy Warszawa Praga Południe 
ul. Podskarbińska 2 w Warszawie 

W ramach innych spraw wniesionych 
przez członków Prezydium omówiono stan 
przygotowań do rozbudowy centralnej sta-
cji SP0PZK, jak też rozpatrzono pozytywnie 
wniosek o odznaczenie Medalem im. Braci 
Odyńców Zdzisława Ziemczonka, współ-
właściciela pensjonatu AGAL w Zieleńcu, 
w którym są od wielu lat organizowane 
zjazdy techniczne UKF. 

Prezydium, mając na względzie oszczęd-
ność środków będących w dyspozycji PZK, 
postanowiło, że delegacje z wykorzystaniem 
własnych środków transportu należy rozli-
czać wg wskaźnika 0,7, przez który będą po-
mnożone kwoty otrzymane z przemnożenia 
przejechanych km przez wskaźnik opubli-
kowany w obowiązującym rozporządzeniu.

W sprawie możliwej współpracy z Fun-
dacją OPOR w zakresie przejęcia egzami-
nów przez SRA przyjęto stanowisko, że 
możliwa jest współpraca pod warunkiem 
opublikowania na stronie internetowej tej 
fundacji oświadczenie o uznaniu statusu 
PZK jako wiodącej organizacji krótkofalar-
skiej z racji reprezentacji polskich krótko-
falowców za granicą – poprzez przynależ-
ność do IARU i dalej pośrednio do ITU. 

Prezydium zapoznało się z informacją 
o wysłuchaniu publicznym przed Komisją 
Sejmową Cyfryzacji, Innowacyjności i No-
woczesnych Technologii, gdzie głównymi 
tematami wystąpień były TV kablowa oraz 
GSM. W ogólnej dyskusji sprawy krótkofalar-
stwa były potraktowane marginalnie. Repre-
zentujący PZK w wysłuchaniu Piotr SP2LQP 
i Piotr SP2JMR przedstawili w swoich wystą-

DAwID SQ9NKL Z SIEMIANOwICKIEGO KLUBU SP9KjM ZAPRASZA NA 
TEGOROCZNy ŁOŚ

OD LEwEj: ORGANIZATOR PRZEDSIęwZIęCIA MAREK SP9UO, PREZES 
PZK TADEUSZ SP9HQj I SEKRETARZ PZK PIOTR SP2jMR

ZESPóŁ SP3PwL

ZESPóŁ NySKIEGO KLUBU SP6PNZ
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Na ŁOŚ-u była także telewizja TVP 3 
Opole, opracowując reportaż filmowy, któ-
ry ukazał się na stronie: https://opole.tvp.
pl/70147745/na-fali-zlot-amatorow-laczno-
sci-radiowej. Jerzy SP5BLD również opra-
cował reportaż telewizyjny, który można 
obejrzeć na stronie: https://www.youtube.
com/watch?v=sPulIMqQsio.

Podsumowując: ŁOŚ 2023 był bardzo 
udany pomimo prób zaszkodzenia orga-
nizacji tej imprezy przez osoby nieprzy-
chylne PZK i organizatorom. Jak co roku 
była także zbiórka publiczna. Była ona 
wyjątkowo udana, zebrano ponad 9000 
zł, a ciekawostką był wrzucony do puszki 
spory banknot o nominale 2000 rupii in-
donezyjskich, którego wartość w Polsce 
wynosiła 50 gr (!).

Info Piotr SP2JMR

Narada w Minister-
stwie Cyfryzacji

17 maja br. o godz. 13.00 w Ministerstwie 
Cyfryzacji odbyło się spotkanie konsulta-
cyjne w sprawie projektu Ustawy Prawo ko-
munikacji elektronicznej (PKE), a przedmio-
tem spotkania były zmiany w przepisach 
dotyczących służby radiokomunikacyjnej 
amatorskiej. Nowa ustawa PKE zastąpi obo-
wiązującą w chwili obecnej ustawę z dnia 
16 lipca 2004 r. Prawo telekomunikacyjne 
i stanowić będzie ramy regulacyjne dla ko-
munikacji elektronicznej w Polsce, w tym dla 
radioamatorów, na najbliższych kilkanaście 
lat. Celem prowadzonych prac legislacyj-
nych jest przede wszystkim wdrożenie do 
krajowego porządku prawnego przepisów 
dyrektywy Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2018/1972 z dnia 11 grudnia 2018 r. 
ustanawiającej Europejski kodeks łączności 
elektronicznej. Jednakże przy okazji rewizji 
poddane zostaną obowiązujące normy, któ-
re reguluje dotychczasowa ustawa.

Polski Związek Krótkofalowców przeka-
zał swoje stanowisko podczas wysłuchania 
publicznego w Sejmie RP w dniu 6 marca 
br. Przekazał także do protokołu 7 stroni-
cowy dokument zawierający nasze opinie 
oraz propozycje w sprawie.

Ze strony PZK w spotkaniu udział wzięli:
– Marek Kuliński SP3AMO – wiceprezes PZK,
– Tomasz Ciepielowski SP5CCC – prezes PK 

UKF, członek PZK,

– Piotr Skrzypczak SP2JMR – sekretarz PZK,
– Jerzy Szawarski SP5SSB – prezes War-

szawskiego Oddziału Terenowego PZK.
Podczas narady skupiono się na 3 za-

gadnieniach. Pierwszym był art. 2 pkt 60 
Ustawy (tzw. słowniczek), w którym za-
proponowaliśmy dodanie definicji służby 
radiokomunikacyjnej amatorskiej sateli-
tarnej. Tu spotkaliśmy się z wątpliwościami 
i z lekkim sprzeciwem strony rządowej, 
ponieważ obawia się ona, że ta zmiana zo-
stanie odrzucona przez RCL z uwagi na fakt, 
że SRA satelitarna nie występuje w dalszej 
części projektu Ustawy. W wyniku dyskusji 
i różnych argumentów obiecano nam tj. 
stronie organizacji społecznych dopraco-
wanie tego tematu.

Drugi temat to zastąpienie Świadectw 
w SRA Pozwoleniami i na życzenie zaświad-
czeniami o zdaniu egzaminu. Strona rządo-
wa zapoznała się z naszymi argumentami 
i obawami. Wyjaśniono nam, że w nowym 
dokumencie będą zapisane wszystkie infor-
macje, które obecnie znajdują się w Świa-
dectwach, czyli informacje, które stanowią 
o tym, że nowy dokument jest kompaty-
bilny z HAREC i da jego posiadaczowi takie 
same uprawnienia jakie obecnie ma posia-
dacz Świadectwa operatorskiego w SRA. 
Temat odbiurokratyzowania SRA był jed-
nym z przedmiotów cyklu konferencji nam 
poświęconych, które odbyły się w I połowie 
2016 roku. I zapisanie tego w projekcie 
Ustawy jest właśnie spowodowane przyję-
ciem części ustaleń z przed 7 lat.

Pozostała część spotkania upłynęła na 
dyskusji o przejęciu egzaminów w SRA 
przez organizacje społeczne lub inne pod-
mioty. Tu zarysowała się wyraźna różnica 
zdań pomiędzy uczestnikami ze strony 
organizacji. Reprezentujący fundację OPOR 
W. Zakrzewski optował za tym, aby egza-
minatorami mogły być osoby wyznaczone 
przez różne gremia takie jak np. kluby przy-
szkolne, drużyny harcerskie czy inne np. 
grupy nieformalne. Natomiast PZK stoi na 
stanowisku, że egzaminatorami mogły by 
być wyłącznie osoby desygnowane przez 
konkretne podmioty posiadające organ 
reprezentacji lub osobowość prawną. W. 
Zakrzewski stwierdził, że to za mało i po-
parł go w tym ZHP podając jako przykład 
obozy harcerskie, na których po kursie 
powinny odbywać się egzaminy w SRA. 
Jako przedstawiciel PZK się z tym zgadam, 
ale pod warunkiem jak wyżej. Zapropono-
wałem organizację egzaminów zdalnych 
przy pełnym uwiarygadnianiu zdającego 
np. przy wykorzystaniu specjalnych pro-
gramów skanujących. To spotkało się ze 
zrozumieniem strony rządowej. Dążąc do 
wprowadzenie amerykańskiego wzorca 
prowadzenia egzaminów, należy uwzględ-
nić to, że w USA, aby być egzaminatorem 
trzeba mieć najwyższy poziom licencji oraz 
zostać zweryfikowanym jako egzaminator. 

Pozostałe zagadnienia zawarte w na-
szym tj. PZK stanowisku w sprawie projektu 
Ustawy prawo komunikacji elektronicznej 
nie były na spotkaniu omawiane. 

Pismo z naszymi uwagami do projektu 
Ustawy, które zostało przedstawione za-
równo Komisji Sejmowej jak i Ministerstwu 
Cyfryzacji jest załącznikiem w pełnej gra-
ficznej wersji Komunikatu nr 20/23.

Info Piotr SP2JMR

Walne Zebrane 
Staropolskiego OT PZK

13 maja br. w Jasieńcu Iłżeckim odbyło 
się Walne Zebranie Sprawozdawczo-Wy-
borcze OT-51, w którym wzięło udział 20 
członków OT oraz kilka osób towarzyszą-
cych. Walne Zebranie, na wniosek OKR, 
udzieliło absolutorium ustępującemu Za-
rządowi. Dokonano wyboru nowego Zarzą-
du OT-51 w składzie:
– Stanisław SP7CXV – prezes
– Artur SP7ET – skarbnik
– Janusz SP7UWB – sekretarz
– Ryszard SP7SEW oraz Janusz SP7MFY – 

członkowie zarządu
Nowo powołana Oddziałowa Komisja 

Rewizyjna ukonstytuowała się w składzie:  
Krzysztof SP7MFR, Edward SP8SQK, Marek 
SP7DPV.

Nowemu Zarządowi i OKR gratuluję wy-
boru i życzę sukcesów.

Na podstawie protokołu z Walnego Zebrania  
Piotr SP2JMR

Walne Zebranie 
Lubuskiego OT PZK

3 czerwca br. w Świebodzinie odbyło się 
Walne Zebranie Sprawozdawczo-Wyborcze 
Lubuskiego OT PZK, w czasie którego po-
wołano skład nowego Zarządu Oddziału:

STANISŁAw SP7CXV – NOwO wyBRANy PREZES STAROPOLSKIEGO OT PZK

PRZEMAwIA MAREK KULIńSKI SP3AMO, PREZES LUBUSKIEGO OT PZK

TRADyCyjNIE żOŁNIERZE Z 13 BRyGADy wOT wSPARLI LOGISTyCZ-
NIE I TEGOROCZNy ŁOŚ
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Silent KeyS

OstatniO opuścili nasze  
krótkofalarskie szeregi:

Józef PoluS SP9CSX
Stanisław BuJoCzeK 

SQ9QMf
Czesław Chrzanowski 

SP6SnS
MaCieJ SP3Ral

HenRyK ładno SP5alP
RoMan SP1CQz

Bogdan Chorosiński 
SP4lVC 

MaReK Safarzyński 
SP5CCK

KaRol KoniCKi sP9ohw
zeneK SP7RJ (eX SP7RJC)
Rafał uRBaniaK SQ3CPn

Bogdan Chorosiński 
SP4lVC

KaRol KoniCKi sP9ohw
adaM Komorowski 

SP6fBeH
cześć ich pamięci! 

Na Walnym Zebraniu wybrano nowy 
Zarząd Oddziału, który ukonstytuował się 
w składzie:
– Marek Kuliński SP3AMO – prezes
– Maciej Hajnos SP3BKR – sekretarz
– Bronisław Sawerwain SP3WVN – skarbnik
– Krzysztof Rutkowski SQ3JPD – członek

Wybrano też nowych członków Oddzia-
łowej Komisji Rewizyjnej PZK, która ukon-
stytuowała się w składzie: przewodniczący  
Tomasz Danielak SP3DVF, członek Czesław 
Czeszyński SP3IBM.

Delegatami na XXVII Krajowy Zjazd Dele-
gatów PZK, który odbędzie się w 2024 roku, 
zostali Marek Kuliński SP3AMO oraz Piotr 
Czajka SQ3JPV. Zastępcą delegata został 
wybrany Maksymilian Prokopowicz SP3LM.

Podjęto uchwałę o podwyższeniu 
składki oddziałowej do 40,00 zł na rok od 
01.01.2024 r. Walne Zebranie członków Lu-
buskiego Oddziału PZK miało także uroczy-
sty charakter. Zaprosiliśmy gości w osobach: 
Burmistrza Świebodzina Pana Tomasza 
Sielickiego i Dyrektora Świebodzińskiego 
Domu Kultury Pana Stanisława Mosiejko. 
Okazja szczególna, ponieważ klub SP3PLD 
uzyskał potwierdzenie 340 krajów i spełnił 
wymagania Dyplomu Top of Honnor Roll 
programu DXCC w kategorii MIXED. Przed 
właściwymi obradami na ręce członków oraz 
prezesa Klubu kol. Czesława SP3IBM Plakie-
tę wręczył prezes LO PZK Marek SP3AMO. 
Należy podkreślić, że SP3PLD jest obecnie 
jedynym klubem w Polsce, który spełnił 
wymagania tego programu. Pan Burmistrz 
pogratulował osiągnięcia takiego wyróż-
nienia w działalności krótkofalarskiej i miał 
okazję zobaczyć na czym to nasze hobby 
polega. Z kolei dyrektor ŚDK wspomniał 
swoje początki pracy w Domu Kultury, któ-
re zbiegły się z powstaniem Klubu w 1981 
roku, także na bieżąco mógł śledzić kolejne 
etapy realizacji Programu DXCC uwieńczone 
zdobyciem najwyższego trofeum.

Marek Kuliński SP3AMO  

9M2/SQ9UM Malezja 
Zachodnia

W marcu 2022 roku. pojawiła się kon-
cepcja ponownego wyjazdu do Malezji 
i związana z tym możliwość aktywności 
w eterze w warunkach szczególnych, ogra-
niczających aktywność wyjazdową krótko-
falowców, spowodowaną przez panującą 

pandemię COVID-19. W okresie bardzo re-
strykcyjnych obostrzeń covidowych w Ma-
lezji wjazd obcokrajowców do tego kraju 
był możliwy jedynie w celach biznesowych, 
po wcześniejszym wysłaniu znaczącej ilości 
dokumentów i wielogodzinnych zmaga-
niach z machiną administracyjną po przy-
locie (testy, weryfikacja, itp.). Pomimo tej 
możliwej do przewidzenia sytuacji, przed 
wylotem udało się sprawnie pozyskać li-
cencję 9M2/SQ9UM przy wsparciu Mutali-
ba 9M2SQL oraz Ambasady Malezji w Pol-
sce, czego wstępnie nie zakładano. W tym 
miejscu szczególne podziękowania należą 
się prezesowi PZK, Tadeuszowi SP9HQJ za 
ekspresowe przygotowanie listów wspiera-
jących, które okazały się niezbędne w zała-
twieniu formalności. 

Z uwagi na zaangażowanie w sprawy 
służbowe w ciągu dnia, potencjalna moż-
liwość aktywności w eterze pojawiała się 
jedynie w godzinach późno wieczornych 
czasu lokalnego. Po uruchomieniu radio-
stacji w hotelowym pokoju okazało się, że 
otoczenie w rozświetlonej stolicy Kuala 
Lumpur generowało zakłócenia na tak 
wysokim poziomie, który uniemożliwiał 
pracę na jakimkolwiek paśmie KF. W tej 
sytuacji pozostało jedynie spakować sprzęt 
i zastanowić się nad alternatywnym rozwią-
zaniem. Ponieważ moja wizyta w Malezji 
zbiegła się z zawodami CQWPX SSB (ostatni 
weekend marca) i agenda spotkań przewi-
dywała pewien czas wolny w trakcie tego 
weekendu, zwróciłem się z prośbą do lokal-
nego środowiska krótkofalowców o możli-
wość wsparcia w udostępnieniu radiostacji.

Z pomocą przyszedł Rabin 9W2PD, któ-
rego miałem okazję poznać w 2011 roku 
w trakcie zorganizowanej przez niego ak-
tywacji latarni morskiej w Port Dickson (nr 
ILLW: MY0001) podczas weekendu aktywno-
ści latarni morskich. W tym okresie nadawali-
śmy wspólnie pod znakiem 9M4LHN. Pierw-
szy raz Rabin udostępnił mi swoją radiosta-
cję w 2012 roku, umożliwiając start w zawo-
dach IARU World Championship i zdobycie 1 

miejsca w kategorii Single Operator All Band 
Mixed stacji nadających z Malezji. 

Po krótkiej rozmowie z Rabinem ustalili-
śmy kwestie organizacyjne, co ostatecznie 
pozwoliło mi na kilkunastogodzinną aktyw-
ność weekendową z jego stacji. Obecność 
w eterze rozpocząłem od udziału w zawo-
dach CQWPX SSB, ale z uwagi na sponta-
nicznie otrzymaną ogromną ilość próśb 
o przejście na pasmo 12M (również ze stro-
ny polskich operatorów), zakończyłem 
zawody po przeprowadzeniu ok. 100 qsos 
i w większości czasu skoncentrowałem się 
właśnie na tym paśmie (bardzo dobre wa-
runki propagacyjne zaowocowały dużym 
ruchem w segmentach pasma przeznaczo-
nych do telegrafii oraz emisji cyfrowych). 
Tegoroczną bardzo krótką aktywność z Ma-
lezji, zakończyłem notując w logu ok. 800 
qsos, co łącznie z wcześniejszymi wyjaz-
dami dało ok. 8 tys. łączności pod znakiem 
9M2/SQ9UM (lata 2011, 2012, 2013 oraz 
2022 – zdecydowaną większość stanowią 
łączności telegrafią).

Pomimo szeregu ograniczeń, które na-
potkałem w tym roku w trakcie pozyskania 
licencji oraz na miejscu w momencie uru-
chomienia stacji, po raz kolejny przeko-
nałem się, że życzliwość i bezinteresowne 
wsparcie udzielone przez lokalnych krótko-
falowców jest bezcenną wartością, stano-
wiącą podstawę ham-spiritu.

Info: Olek SQ9UM

PRACA w POKOjU HOTELOwyM Z UwAGI NA wySOLI POZIOM 
ZAKŁóCEń NIE POZwALAŁA NA UDZIAŁ w ZAwODACH

OD LEwEj: OLEK SQ9UM I RABIN 9w2PD


